

Title (en)
Sitting-bath.

Title (de)
Sitzbadewanneneinheit.

Title (fr)
Baignoire-sabot.

Publication
EP 0109390 A1 19840523 (DE)

Application
EP 83890207 A 19831111

Priority

- AT 56483 A 19830218
- AT 186283 A 19830520
- AT 186383 A 19830520
- AT 415382 A 19821115

Abstract (en)
[origin: WO8401888A1] A slipper-bath is provided with a water bath tank (2) provided at the head of the bath tub (1) as well as with a collector (3) located under the bath tub (1) and collecting the bath water. The discharge valve (6) of the bath tub (1) is larger than that of a conventional bath tub, thereby allowing to rapidly empty the tub (1). A movable side wall (4), once retracted by sliding, releases completely the seat portion so as to enable the aged, the crippled or the physically handicapped to use the present tub. The portion (4) is transversally curved as an arc of a circle and the curvature center is at (7). In the upper region (4'), the portion (4) is bent outwardly, wherein said region (4') forms an extension of the tub bottom (9) owing to the portion (4) which is pushed under the tub bottom (9) so as to facilitate the entrance to the tub.

Abstract (de)
Eine Sitzbadewanneneinheit weist einen am Kopfende der Wanne 1 angeordneten Speicherbehälter 2 für das Badewasser und eine unterhalb der Wanne 1 angeordnete Auffangwanne 3 auf, die das gesamte Badewasser aufnehmen kann. Das Abflussventil 6 der Badewanne 1 ist wesentlich grösser dimensioniert als bei einer üblichen Badewanne, wodurch ein rasches Entleeren der Badewanne 1 ermöglicht wird. Eine verschiebbare Seitenwand 4 gibt in der heruntergeschobenen Stellung den Sitzteil vollständig frei, so dass alte, gebrechliche oder sonstig körperbehinderte Personen die Badewanne benutzen können. Der Teil 4 ist im Querschnitt kreisbogenförmig gekrümmt, wobei der Krümmungsmittelpunkt in 7 liegt. Im oberen Bereich 4' ist der Teil 4 nach aussen abgewinkelt, wobei dieser Bereich 4' bei unter den Wannenboden 9 geschobenem Teil 4 eine Fortsetzung des Wannenbodens 9 bildet, so dass das Einsteigen in die Wanne erleichtert wird.

IPC 1-7
A47K 3/00; **A47K 3/022**

IPC 8 full level
A47K 3/00 (2006.01); **A47K 3/022** (2006.01)

CPC (source: EP US)
A47K 3/00 (2013.01 - EP US); **A47K 3/006** (2013.01 - EP US); **A47K 3/022** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- FR 331362 A 19030910 - IDA WILHELMINE SCHMIDT [US]
- US 3864762 A 19750211 - FINCH EVE B, et al
- DE 1756102 A1 19700312 - EKMAN LARS GUSTAF
- US 4099272 A 19780711 - SOWDER GENE F
- GB 2073584 A 19811021 - SHILL W T
- FR 2487185 A1 19820129 - AUBRY MICHEL [FR]

Cited by
DE4114938A1; EP0787456A3; ITRM20120470A1; WO8603389A1; WO2014053943A1

Designated contracting state (EPC)
IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0109390 A1 19840523; AT E33539 T1 19880515; AU 2209783 A 19840604; DE 3376292 D1 19880526; DK 321184 A 19840629; DK 321184 D0 19840629; EP 0126098 A1 19841128; EP 0126098 B1 19880420; ES 527269 A0 19840916; ES 8407291 A1 19840916; US 4583251 A 19860422; WO 8401888 A1 19840524

DOCDB simple family (application)
EP 83890207 A 19831111; AT 8300034 W 19831111; AT 83903477 T 19831111; AU 2209783 A 19831111; DE 3376292 T 19831111; DK 321184 A 19840629; EP 83903477 A 19831111; ES 527269 A 19831115; US 55187783 A 19831115